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„Tudunk várni”
•  A Sportcsarnok és a Felvonulá
si tér után idén a Bibó Szakkollé
giumban, vagyis születésének he
lyén ünnepli születésnapját a Fi
desz. Szűk családi körben, gyere
kekkel, vagyis a korábbiaktól el
térően nem lesz nagy buli. M it je 
lent ez? Újrakezdést hét év után? 
A  nagy rendezvények mellett minden

évben volt a szakkollégiumban egy szűk 
körű ünnepség, igaz, most csak ez lesz. 
Ennek egyik oka, hogy a szervezet készül 
az áprilisi kongresszusra. Ugyanakkor 
szeretnénk, ha a párt születésének hete
dik évfordulója családias hangulatban 
zajlana.

•  Milyen változáson ment át a Fi
desz az elmúlt hét év alatt?
Kezdetben a Fidesz ifjúsági gyűjtő

szervezet és mozgalom volt. Ma egy min
den szempontból felnőttnek tekinthető 
parlamenti párt, ennek minden előnyé
vel és hátrányával. Mindazokat a moz
galmi, avantgárd jegyeket, amelyek 1990 
előtt jellemezték, a Fidesz az elmúlt 4-5 
évben elvesztette.

•  Orbán V iktor Nagy Imre újrate
metésén radikális beszédével hív
ta fe l  magára és a pártra a figyel
met. Ma, ha a Fidesz felszólalá
saiban radikális, akkor többnyire 
ellenérzést vált ki. Ön szerint mi 
az oka ennek?
Ez nem ennyire egyértelmű, hiszen a 

Hősök terén elmondott beszédet is so
kan fogadták ellenérzéssel. Ráadásul ma 
ugyanazok viseltetnek ellenérzéssel a Fi
desz iránt, akik akkor, 1989 június 16-án. 
Ezeknek az embereknek egy része ma 
kormányon van.

•  1992-ben úgy tűnt, a Fidesz kor
mányképes erő lehet. A z  1994-es
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választáson azonban vereséget 
szenvedtek. Kiheverték már a ku 
darcot?
Az önkormányzati választások sikere 

azt mutatja, hogy az általunk vártnál is 
hamarabb tudtuk kiheverni az első sok
kot. A  májusi választások tanulságainak 
levonása azonban még tart, tehát nem  
gondoljuk, hogy a Fidesz a lehető leg
jobb állapotban van. A  következő évek
ben szisztematikus pártépítésre van 
szükség ahhoz, hogy a következő válasz
tásokon újra kormányképes erőként lép
jen fel a párt, és hogy ezek a várakozások 
reálisak legyenek.

•  A pártot bírálók egyik legfőbb 
érve az, hogy a Fidesz az elmúlt 
évek alatt számtalanszor vett 180 
foko s fordulatot.
Ezek az állítások szerintem egyáltalán 

nem állják meg a helyüket. Gondoljunk 
csak arra, hogy 1988 és 1990 között a Fi

desz ugyanazokkal szemben és ugyan
azok mellett állt és fejtette ki vélem é
nyét, mint akikkel ezt ma is teszi. Egyet
len párt van más pozícióban az akkori 
helyzetéhez képest, ez pedig az SZDSZ. 
A  Fidesz akkor is és ma is az SZDSZ és 
az M DF között helyezte el önmagát a po
litikai palettán. Igaz viszont, hogy az 
előbb említettek miatt a választóvonal 
ma máshol, az SZDSZ és a Fidesz között 
van. Tehát sem a Fidesz alapvető pozí
ciója, sem értékrendje nem változott az 
alapító okirathoz képest.

•  A  Fidesz hét éve van ellenzék
ben, ebből a szempontból ez sem 
változott a párt életében. Nem  

frusztrálja ez önöket?
A  Fidesz tagsága és a párthoz kötődő 

emberek nagy része abból a generáció
ból került ki, amely számára még az 
1998-as választások sincsenek túl későn. 
Am íg a fiatalokra egyfajta türelmetlen
ségjellem ző, a másik oldalon türelem ta
pasztalható. Van időnk, tudunk várni.

•  D e tart-e majd ez a türelem, ha 
a párt a választások után újra el
lenzékben marad?
Én bízom abban, hogy a Fidesz akkor 

már nem lesz ellenzéki pozícióban. Úgy 
vélem, az országnak szüksége van ennek 
a generációnak az aktivitására és ener
giájára. Ráadásul ezek az emberek akkor 
már nem is lesznek olyan fiatalok. Nem  
feltétlenül egy olyan politikai alakulatra 
gondolok, amelyet Fidesznek fognak 
hívni 1998-ban, de szinte szükségszerű
nek tartom, hogy a következő választáso
kon az általunk is reprezentált generáció 
szerephez jusson, ha nem más, hát a bio
lógiai törvényszerűség következtében.
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